
 Protokół
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr VI,
Komisji Edukacji Nr VI,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr VIII,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr VIII
z dnia 19 grudnia 2022 r.

Pkt 1
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  15:00  otworzył  wspólne

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 9 członków Komisji

Komunalno-  Finansowej  (załącznik  nr  1),  6  członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),

5  członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3)  oraz  7  członków

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4), .

Uczestnicy posiedzenia nie będący członkami komisji:

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września;

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września;

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września;

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu;

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury;

Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno – Komunalnego;

Robert Stachowicz, kierownik Referatu Inwestycyjnego;

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego;

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Tomasz Kuźniar, urbanista;

Media;
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Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  przedstawił  porządek  obrad

wspólnego posiedzenia komisji (załącznik nr 5).

Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Omówienie materiałów na XL sesję Rady Miejskiej we Wrześni.

4. Wolne głosy radnych.

5. Zakończenie posiedzenia.

   

Pkt 3

12), 13), 15), 16) zostaną omówione i przegłosowane na Sesji Rady Miejskiej.

1)  Jan  Krotoszyński,  naczelnik  Wydziału  Inwestycyjno  –  Komunalnego  omówił  projekt

uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy

Września.

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy

Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy

Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: ustalenia przebiegu drogi gminnej położonej na terenie

Miasta i Gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  4  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej

położonej na terenie Miasta i Gminy Września.
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2)  Jan  Krotoszyński,  naczelnik  Wydziału  Inwestycyjno  –  Komunalnego  omówił  projekt

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w Węgierkach.

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  nadania nazwy ulicy położonej w Węgierkach.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  nadania nazwy ulicy położonej w Węgierkach.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w Węgierkach.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  4  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  nadania  nazwy  ulicy  położonej  w

Węgierkach.

Radna Anna Szlachetka przybyła na posiedzenie komisji wspólnych.

3) Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września omówiła projekt uchwały w sprawie:

zapewnienia przez Gminę Września trwałości rezultatów projektu w zakresie transportu door-to-

door.

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  zapewnienia przez Gminę Września trwałości rezultatów projektu w zakresie

transportu door-to-door.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: zapewnienia przez Gminę Września trwałości rezultatów projektu w zakresie

transportu door-to-door.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:zapewnienia  przez  Gminę  Września  trwałości

rezultatów projektu w zakresie transportu door-to-door.  
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:zapewnienia  przez  Gminę  Września

trwałości rezultatów projektu w zakresie transportu door-to-door.

4) Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu omówił projekt uchwały w

sprawie:  ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu,  uwzględnianej  przy  obliczaniu  zwrotu

rodzicom  kosztów  przewozu  dzieci,  młodzieży  i  uczniów  niepełnosprawnych  do  placówek

oświatowych o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia

2016 r. - Prawo oświatowe.

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu

zwrotu rodzicom   kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych do placówek

oświatowych o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia

2016 r. - Prawo oświatowe.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu

zwrotu rodzicom   kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych do placówek

oświatowych o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia

2016 r. - Prawo oświatowe.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu,

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom   kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów

niepełnosprawnych do placówek oświatowych o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39 ust. 4 i

ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom   kosztów przewozu dzieci, młodzieży i

uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39

ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe.
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5) Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego  omówił projekt uchwały w sprawie:

zmiany uchwały  w sprawie  uchwalenia  regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na  terenie

Miasta i Gminy Września.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał,  czy jeśli zgodnie z instrukcją eksploatacji w pierwszym

okresie korzystania z przydomowej oczyszczalni ścieków, jest dłuższy okres wywozu niż rok, to

gmina będzie stosowała się do tego, że przymusowo mieszkaniec, będzie musiał wywieźć ten osad

jednak w skali jednego roku, czy stosować się do instrukcji eksploatacji?        

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego odpowiedział, że zgodnie z zapisem nie

rzadziej niż raz na rok. Wyjaśnił, że zostało to uzgodnione oraz że Powiatowy Inspektorat Sanitarny

wydał taką opinię. Powiedział, że w niedługim czasie, gmina będzie musiała przeprowadzać raporty

i kontrole dokładnej eksploatacji przydomowych oczyszczalni oraz zbiorników bezodpływowych.

Wymaga  tego  Unia  Europejska  oraz  warunki  środowiskowe.  Roczny  cykl  kontroli,  jest

dokładniejszy  i  umożliwi  rzeczywistą  kontrole  przydomowych oczyszczalni,  czego  do tej  pory

żadna ustawa nie gwarantowała.       

Radny Bogumił Kwiatkowski  powiedział, że w wielu instrukcjach eksploatacji, ten początkowy

okres wynika z pracy bakterii,  itd.,  w przydomowej oczyszczalni i czy wywiezienie tego osadu

wcześniej nie będzie powodowało jakichkolwiek problemów biologicznych z pracą oczyszczalni.

Zapytał, czy nie można by było ewentualnie tego zapisu dostosować do instrukcji eksploatacji?

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego odpowiedział, że instrukcja eksploatacji,

nie jest dla wszystkich jednakowa, jedni mają dwa lata a inni rok. Powiedział, że zależy to również

od wielkości oczyszczalni a zapis jest jak najbardziej racjonalny i pasujący.

         

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i

porządku na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:zmiany uchwały w sprawie uchwalenia  regulaminu utrzymania  czystości  i

porządku na terenie Miasta i Gminy Września.
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Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:zmiany uchwały  w sprawie  uchwalenia  regulaminu

utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:zmiany uchwały w sprawie uchwalenia

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Września.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  przywitał  Tomasza  Kałużnego,

Burmistrza Miasta i Gminy Września, który dołączył do posiedzenia komisji wspólnych.

6)  Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt

uchwały w sprawie: uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  2023-2025.

Radny Damian Staniszewski zapytał, jakie są w programie refleksje i czy udało się osiągnąć cele

wskazane w poprzednim programie oraz na jakim etapie, jest jako gmina?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że biorąc

pod uwagę sytuację rodzin w ostatnim czasie, to na pewno zmniejszyło się ubóstwo rodzin i jest to

aspekt, który poprzez działania Rządu oraz wsparcie poprzez różne świadczenia, spowodowało że

rodziny nie mają już w takiej skali problemów finansowych. Jest to coś, co jest na plus. Powiedział,

że  świadczeń jest  mniej,  ale  pracy  z  rodzinami,  poprzez  pandemię  jest  więcej,  ponieważ dużo

problemów skumulowało  się  w rodzinach,  gdy dzieci  nie  mogły  wyjść  na  zewnątrz,  jest  dużo

problemów  psychologicznych  i  wychowawczych,  które  ujawniły  się  w  obecnym  roku.

Poinformował, że znajduje się to w programie, aby móc pracować pod tym kontem.

Radny Damian Staniszewski zapytał, jak wygląda w gminie opieka postpenitencjarna, jeśli chodzi

o zwolnionych z Zakładu Karnego?               

Krystian  Kędziora,  dyrektor Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni odpowiedział,  że  w

takich  przypadkach Ośrodek  Pomocy  Społecznej  pomaga  takiej  osobie,  jeśli  nie  ma,  to  w

znalezieniu  lokalu,  otrzymuje  wszelkie  świadczenia,  ale  przede  wszystkim  w  działaniach  w

kierunku  usamodzielnienia  się  takiej  osoby,  aby  mogła  znaleźć  pracę  i  zaadoptowała  się  w

środowisku. Są to pojedyncze przypadki w ciągu całego roku.
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Radny Damian Staniszewski zapytał, czy wykonują to liniowi pracownicy OPS-u?       

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział,  że tak,

pracownicy socjalni działający głównie przy współpracy z Kuratorami Sądowymi.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy przy zdarzeniach losowych, sytuacji kryzysowej oraz

klęsce żywiołowej lub ekologicznej, są także takie działania OPS-u i czy takie były potrzebne w

ostatnim czasie?  

Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni odpowiedział,  że

zdarzenia losowe, będą to wszystkie te przypadki, kiedy np.: będzie pożar, spalenie się budynku i w

tym momencie OPS musi zabezpieczyć rodzinę. Pracownik socjalny, jadący w teren w pierwszej

kolejności próbuje ustalić, czy rodzina ma gdzie przebywać, czy ma możliwości przetrwania a w

drugiej  kolejności,  są  to  zasiłki  i  pomoc  finansowa.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  sytuacje

kryzysowe,  jest  to  szerokie  spektrum wszystkich  sytuacji,  które   mogą  wystąpić  w  rodzinie  i

potrzebna jest interwencja. W rodzinach najczęściej wiąże się to z tym, że zaburzone są funkcje

wychowawcze. Pracownik socjalny idąc na interwencję,  często z Policją musi zdecydować, czy

dziecko może zostać w rodzinie, czy nie. Takich przypadków może być bardzo dużo.

Radny Damian Staniszewski zapytał o dane dotyczące bezdomności, czy można przypuszczać, że

do końca roku, będzie jeszcze więcej rodzin dotkniętych bezdomnością, ponieważ są one widoczne

na ulicach Wrześni i centrum, czy planuje się jakieś bardziej konkretne działania w tym aspekcie?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że ciężko

jest przewidzieć,czy problem z bezdomnością będzie większy. Z obserwacji OPS-u wynika, że rok

2022 był lepszy pod względem zabezpieczenia bezdomnych pod kątem ich obecności w centrum

miasta.  OPS  stara  się  zabezpieczać  na  bieżąco  takie  osoby  w  Ośrodku  w  Zielińcu  z  którym

współpracuje.  Powiedział,  że  w Zielińcu jest  20 miejsc i  jest  to  wystarczająca liczba.  Czasami

zdarza  się,  że  osoba  jest  w  innym  Ośrodku  dla  bezdomnych.  Wyjaśnił,  że  w  pojedynczych

przypadkach nie są w stanie, ponieważ osoba nie chce współpracować i pozostaje na ulicy z własnej

woli,  ale  pracownicy  socjalni  wykonują  wszystko  co  w  ich  mocy,  przy  współpracy  ze  Strażą

Miejską, aby taką osobę zabezpieczyć a w szczególności, kiedy zaczęły się mrozy, aby ta osoba nie

zamarzła.
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Radny  Damian  Staniszewski zapytał  o  przemoc  w  rodzinie  i  poprosił  o  scharakteryzowanie

podanych przypadków oraz jak to wygląda w Gminie Września?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że obecny

rok,  jest  specyficznym rokiem,  gdzie  przemoc  w rodzinach  w pewien  sposób  maleje,  takie  są

statystyki. Najczęstsze wykrycie przemocy, jest w związku z interwencją Policji w mieszkaniach i

najczęściej w taki sposób OPS dowiaduje się że w rodzinie, jest problem z przemocą. Powiedział,

że dużo zależy ile takich interwencji jest,  jak często Policja potrzebuje statystyki. W 2022 roku

interwencji Policji,  informujących o przemocy w rodzinie, jest o wiele mniej. Wyjaśnił,  że czas

pandemii,  trochę  skumulował  problemy  w  rodzinie  i  lata  poprzednie  były  o  wiele  gorsze  w

statystykach. Podsumowując, przemocy statystycznie jest mniej a obserwacje OPS-u idą ku temu,

że ich działania, także powodują zmniejszenie zjawiska przemocowego.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy do celów programu w pkt. 1 na str. 17 do realizatorów

nie powinno dopisać się również, jak i w kolejnym punkcie organizacji pozarządowych?         

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że można

dopisać.

                   

Radny Damian Staniszewski  poprosił  o dopisanie w projekcie uchwały.  Zapytał,  czy ma tutaj

złożyć wniosek?   

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny Bogdan  Nowak  powiedział,  że  na  sesję  powinien

wpłynąć wniosek radnego w tej sprawie.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy do celów planuje się również jakieś zajęcia dodatkowe,

wyrównujące nierówności edukacyjne wśród dzieci i młodzieży?

Krystian  Kędziora,  dyrektor Ośrodka Pomocy  Społecznej  we Wrześni zapytał  Radnego  na

czym miałyby polegać te zajęcia?

Radny Damian Staniszewski powiedział,  że  chciał  się zapytać,  czy pod tym czasem wolnym,

miałyby znajdować się zajęcia dodatkowe, które mogłyby pomagać w razie problemów dzieci z

edukacją oraz przyswajaniem wiedzy, które wyrównywałyby ich szanse edukacyjne w Szkołach,

np.: podstawowych.
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Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że szkoły

realizują takie zajęcia.  Wyjaśnił,  że są  pojedyncze przypadki,  gdzie  niektóre instytucje realizują

takie zadania, więc jeżeli jest taka wola Rady, to może zostać to dopisane.     

Radny Jarosław Kowalewski zapytał o pkt. 13 dotyczący alkoholizmu i narkomanii, jak wygląda

współpraca z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz jakie są plany na

przyszłość?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że jeśli

chodzi  o  pracę  komisji,  to  komisja  posiada  swój  program,  który  realizuje.  Wyjaśnił,  że  OPS

współpracuje  z  komisją  w  zakresie  różnych  działań,  przede  wszystkim  w  wykrywaniu  osób

nadużywających alkoholu i ewentualne kierowanie ich na leczenie. Również asystenci rodziny, przy

współpracy z komisją, korzystają z różnych szkoleń a także współpracy na świetlicach.       

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  2023-2025.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  2023-2025.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny

na lata  2023-2025.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:uchwalenia  Gminnego  Programu

Wspierania Rodziny na lata  2023-2025.

7)  Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt

uchwały  w  sprawie:  określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w

mieszkaniach chronionych.

Radny Damian Staniszewski zapytał, gdzie takie mieszkanie dokładnie się pojawi?
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Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy Społecznej  we  Wrześni odpowiedział,  że

mieszkanie  będzie  znajdowało  się  na  terenie  miasta,  aby  było  łatwiej  takiej  osobie  się

usamodzielnić i znaleźć prace. Powiedział, że planowane miejsce, które może się zmienić, to ul.

Batorego obok funkcjonującego Klubu Seniora.  

Radny Damian Staniszewski poprosił o podanie przykładu, jak będą liczone wszystkie dochody i

zwolnienia wynikające z § 2 tejże uchwały.

Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy Społecznej  we  Wrześni odpowiedział,  że

odpłatność jest naliczana w procentach, jest kryterium dochodowe osoby i jeżeli nie zostanie ono

przekroczone, to ta osoba nie będzie ponosiła żadnych odpłatności a w momencie przekroczenia

zostanie naliczone 20 % odpłatności na danym mieszkaniu. Wyjaśnił, że jeżeli zostanie ustalone, że

będzie to odpłatność np.: 200 zł, to 20% będzie naliczane z tych 200 złotych. Ośrodek będzie się

starał, aby ta osoba, nie była obciążona ponad swoje siły, taką odpłatnością, ma to być dla niego

nauką, jak funkcjonować z własnym domowym budżetem.     

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy ta uchwała, jest takim pierwszym krokiem a za nią będą

kolejne uchwały Rady Miejskiej, czyli koszty, regulamin, itd., czy tak mniej więcej ten plan będzie

wyglądał?

Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy Społecznej  we  Wrześni odpowiedział,  że

uchwała musi zostać przez Rade Miejską podjęta odnośnie odpłatności, w dalszej kolejności musi

zostać ustalony lokal na mieszkanie chronione, uchwalone zarządzeniem Burmistrza. Powiedział,

że odpłatność, będzie wydana na podstawie decyzji przez Ośrodek Pomocy Społecznej w której

odpłatność będzie ustalona.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy w ramach tych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt

w  mieszkaniach  chronionych,  przewiduje  się  osiedlanie  repatriantów  za  wschodniej  granicy

pochodzenia Polskiego?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że jest to

mieszkanie pilotażowe, które zostanie uruchomione w roku 2023 i ma za zadanie wspomóc osoby

bezdomne w wyjściu z kryzysu bezdomności a czy dalej będą podejmowane kierunki w innych

działaniach, to będzie to do ustalenia a takich mieszkań musiałoby znaleźć się znacznie więcej.
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Radny  Damian  Staniszewski  zapytał,  jaki  jest  maksymalny  czas  przebywania  osoby  w

mieszkaniu, czy jest to kilka miesięcy, jak to wygląda?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że będzie

wydana decyzja na określony czas.  Wyjaśnił,  że  będzie  musiał  być stworzony z tą  osobą plan

działania  z  którym pracownik  socjalny  będzie  współpracował i  po zakończeniu  decyzji,  będzie

podejmowana decyzja, czy dalej ta osoba pozostaje w mieszkaniu chronionym, czy jest już gotowa

odnaleźć się na rynku „normalnym”. Powiedział, że jeżeli ktoś nie będzie się rokował, to zostanie

cofnięty do Ośrodka w Zielińcu i dlatego nie zadłuży mieszkania a kolejna osoba będzie miała

możliwość spróbowania swoich sił.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał w jaki sposób odbędzie się dobór tych osób lub osoby do

takiego mieszkania chronionego, w jaki sposób będzie nadzorowane jego życie codzienne?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  we Wrześni odpowiedział,  że  we

współpracy  z  Ośrodkiem w Zielińcu  zostały  wytypowane  pierwsze  trzy  osoby,  które  mogłyby

podjąć ten trud. Wyjaśnił, że zostanie wyznaczony pracownik socjalny OPS-u, który poprowadzi

taką osobę oraz będą angażowani wychowawcy z Ośrodka w Zielińcu.    

Radny Bogumił Kwiatkowski  zapytał, czy Rada ustala tylko kwestię odpłatności a cały szereg

wszystkich działań, jest już gotowy?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział,  że tak,

wszystko jest już przygotowane.

  

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w

mieszkaniach chronionych.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w

mieszkaniach chronionych.
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Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia

odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:określenia  szczegółowych  zasad

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych.

Radna Anna Szlachetka opuściła posiedzenie komisji wspólnych.

8) Robert Stachowicz, kierownik Referatu Inwestycyjnego omówił projekt uchwały w sprawie:

aktualizacji obszarów i granic aglomeracji Września.

Radny Damian Staniszewski zapytał, dlaczego gmina nie objęła tą aglomeracją terenów zakładu

VidaXl, hal Spółki ABC Logis oraz hal które zamierza w przyszłości budować Wałbrzyska Strefa w

Chociczy Małej, czy tam nie ma kanalizacji, z czego wynika ta kwestia?

Robert  Stachowicz,  kierownik  Referatu  Inwestycyjnego  odpowiedział,  że jeśli  chodzi  o  te

przemysły,  to  zgodnie  z  załącznikiem  opisowym  w  tabeli  nr  7  na  str.7  wskazane  są  ścieki

przemysłowe odprowadzane do kanalizacji. Powiedział, że tabela dotyczy roku 2021 w którym te

ścieki  były  wprowadzone  a  firma  VidaXl  nie  wprowadziła  ścieków  w  2021  roku,  związku  z

powyższym nie jest ujęta w części opisowej, jak i w załączniku graficznym. Wyjaśnił, że jest to

uzgodnione z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy jest tam kanalizacja, czy zbiorniki bezodpływowe?

 

Robert Stachowicz, kierownik Referatu Inwestycyjnego odpowiedział, że jest kanalizacja.    

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  aktualizacji obszarów i granic aglomeracji Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  aktualizacji obszarów i granic aglomeracji Września.
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Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  aktualizacji obszarów i granic aglomeracji Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  4  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: aktualizacji obszarów i granic aglomeracji

Września.

9) Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września omówiła projekt uchwały w sprawie:

przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju Wsi: Gutowo Wielkie, Kleparz, Kaczanowo – Neryngowo,

Słomowo – Słomówko na okres czerwiec 2022 r. – czerwiec 2027 r.

Radny Damian Staniszewski  zapytał,  czy  pozostałe  sołectwa w Gminie Września,  także będą

miały opracowywane strategie?

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że zakłada że tak, jest to

proces czasochłonny. Powiedziała, że w Gminie Września jest 33 sołectw, z czego 31 uczestniczy w

Wielkopolskim Programie Odnowy Wsi. Poinformowała, że będzie kontynuowane uchwalanie tych

strategi, niemniej jest to proces czasochłonny, dlatego rozłożone jest to w czasie i w związku z

powyższym na chwile obecną, przedłożone zostają te Sołeckie Strategie Rozwoju, które zostały

zatwierdzone podczas zebrań wiejskich.

Radny  Damian  Staniszewski  zapytał,  które  dwa  sołectwa  nie  uczestniczą  w  programie

prowadzonym przez Urząd Marszałkowski?

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to Sędziwojewo i

Chociczka. Wyjaśniła, że kilkukrotnie oba sołectwa były informowane o możliwości przystąpienia

do tego programu, ale do tej pory z tej możliwości nie skorzystały, co nie zamyka drogi, jeśli taka

wola z ich strony będzie, będą mogli przystąpić do tego programu.

Radna Anna Szlachetka powróciła na  posiedzenie komisji wspólnych.

Radny Damian Staniszewski zapytał, jaka jest to perspektywa czasowa opracowania strategii dla

tych sołectw, czy będzie to w przyszłym roku, czy proces będzie tak długi, że przekroczy 2023 rok?
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Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że na podstawie ustaleń

z  Urzędem  Marszałkowskim,  jednorazowo  maksymalnie  pięć  takich  strategii  może  być

przedkładanych,  przy  czym  Urząd  Marszałkowski  rekomenduje  cztery.  Powiedziała,  że  w

zależności od tego, jak ten proces będzie dalej przebiegał, w tym zakresie nie ma harmonogramu,

temat jest otwarty i Gmina dalej będzie kontynuowała uchwalanie tych strategii.

Radna  Wiesława  Konieczna  zapytała, czy  bez  tej  strategii,  sołectwa  mogą  brać  udział  w

Programie  Pięknieje Wielkopolska Wieś Urzędu Wojewódzkiego?

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że tak. Powiedziała, że

brak Sołeckiej Strategii Rozwoju nie uniemożliwia w sposób formalny ubieganie się o wsparcie w

ramach Programu Pięknieje Wielkopolska Wieś.

Radny  Damian  Staniszewski  zapytał,  jaka  była  frekwencja,  jeśli  chodzi  o  współpracę  z

moderatorami przy opracowywaniu planów odnowy wsi, ile osób brało w tym udział?

Joanna  Andrzejak,  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedziała,  że  skład  osobowy

widnieje na stronie tytułowej, każdej ze strategii.  Wyjaśniła, że jest tam wskazane że dokument

został  sporządzony  przed  przedstawicieli  grupy  odnowy  wsi,  które  wskazane  są  z  imienia  i

nazwiska oraz na końcu każdej Sołeckiej Strategii Rozwoju zawarte są podpisy przedstawicieli grup

odnowy wsi. Są to osoby, które brały udział w tych warsztatach, które współpracowały z Paniami

Moderatorkami.       

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: przyjęcia  Sołeckich  Strategii  Rozwoju  Wsi:  Gutowo  Wielkie,  Kleparz,

Kaczanowo – Neryngowo, Słomowo – Słomówko na okres czerwiec 2022 r. – czerwiec 2027 r.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:przyjęcia  Sołeckich  Strategii  Rozwoju  Wsi:  Gutowo  Wielkie,  Kleparz,

Kaczanowo – Neryngowo, Słomowo – Słomówko na okres czerwiec 2022 r. – czerwiec 2027 r.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:przyjęcia Sołeckich Strategii  Rozwoju Wsi: Gutowo

Wielkie, Kleparz,  Kaczanowo – Neryngowo, Słomowo – Słomówko na okres czerwiec 2022 r. –

czerwiec 2027 r.
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:przyjęcia  Sołeckich  Strategii  Rozwoju

Wsi:  Gutowo  Wielkie,  Kleparz,  Kaczanowo  –  Neryngowo,  Słomowo  –  Słomówko  na  okres

czerwiec 2022 r. – czerwiec 2027 r.

10)  Tomasz  Kuźniar,  urbanista  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  Studium

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Września – część I.

Radny  Kornel  Tomczak  złożył  pisemny  wniosek  o  wyłączenie  z  głosowania  w  pkt.  10

dotyczącego zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta

i Gminy Września – część I (załącznik nr 6).

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy dla terenów Grzymysławice, były wydawane decyzje o

warunkach zabudowy?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że tak, była wydana decyzja o warunkach zabudowy i

jest to przeniesienie tej decyzji do studium na wniosek właściciela.

Radny  Damian  Staniszewski  zapytał,  czy  była  tam  decyzja  pod  usługowo-przemysłowe

zabudowania?   

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że tak.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy po posiedzeniu komisji mógłby uzyskać opinie Gminnej

Komisji  Architektoniczno  –  Urbanistycznej  oraz  stanowisko  Wielkopolskiego  Wojewódzkiego

Konserwatora Zabytków?

Tomasz Kuźniar,  urbanista odpowiedział,  że  Radny z tym pytaniem powinien zwrócić się do

naczelnika Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury.  

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy przy opracowywaniu i zmianie studium – część I, brało

udział Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, czy była tutaj taka potrzeba?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że nie. Wyjaśnił, że w ramach zmiany studium udział

ministerstwa nie jest w ogóle przewidywany. Minister jako organ, bierze udział tylko w przypadku
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procedury planistycznej dotyczącej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i to tylko

w  przypadku,  gdy  występują  tam  grunty  rolne  wymagające  uzyskania  zgody  na  zmianę

przeznaczenia.  Powiedział,  że  na  tych  obszarach  takie  grunty  są,  natomiast  na  etapie  studium

ustawa nie przewiduje żadnej formuły opiniowania, czy wyrażania zgody przez Ministra. Dzieje się

to dopiero na etapie planu miejscowego.

 Radny Damian Staniszewski zapytał, czy w Grzymisławicach występują grunty rolne klasy III?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że częściowo tak, nie jest to jakiś znaczny udział ok.

1,5 ha na 29 ha, są to grunty klasy IIIb, które nie były objęte decyzją o warunkach zabudowy, są to

niewielkie enklawy gruntów w ramach tego całego kompleksu przemysłowego.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o teren objęty ul. Kolejowa i Przemysłowa, podjęty uchwałą

Rady  Miejskiej  o  przystąpieniu  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego, czy to w jakiś sposób nie koliduje z tym, że jest podejmowana uchwała w sprawie

studium?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że uchwalenie tego studium, stworzy gminie podstawy

do  tego,  żeby  ten  plan  módź  kontynuować  jego  procedury.  Powiedział,  że  już  na  etapie

przygotowania samego projektu, były na tyle duże niezgodności ze studium, że bez tego nie można

było tych prac kontynuować.  

Radny Bogumił Kwiatkowski  powiedział,  że jeśli przystępujemy do podejmowania uchwały w

sprawie wywołania miejscowego planu, czy przystąpienia do jego pracy lub realizacji, mówimy że

musi być zgodny ze studium, które mamy już opracowane. Wyjaśnił, że w tej chwili, czytając te

zapisy „dopasowujemy” do tego co chce się zrobić w tym miejscowym planie. Zapytał, czy w taki

sposób  powinno  się  to  realizować,  czy  najpierw  dopracować  studium  a  potem  wywoływać

miejscowy plan?

Tomasz  Kuźniar,  urbanista odpowiedział,  że  nienaruszalność  ustaleń  studium  przez  plan

miejscowy,  stwierdzany jest  w momencie nie  podejmowania uchwały  o przystąpieniu  nad jego

pracami,  tylko na etapie jego uchwalenia.  Wyjaśnił,  że w dniu uchwalenia,  plan musi  pozostać

niesprzeczny  ze  studium,  natomiast  na  etapie  podejmowania  uchwały  o  przystąpieniu  do

opracowania planu, bada się analizę ustaleń studium, które mogą wpływać na ten plan. Powiedział,

że najczęściej problem powstaje wtedy, gdy np.: w studium są tereny rolne bez prawa zabudowy a
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mają rozpocząć się prace nad planem wyznaczającym tereny wprost pod jakąś zabudowę. Wtedy

można powiedzieć o pewnej nie do końca słusznej zgodności na etapie podejmowania uchwały o

przystąpieniu,  natomiast  procedura  studium  nie  narusza  procedury  planu,  gdyż  ważnym  jest

stwierdzenie zgodności na etapie uchwalenia planu.

Radny Bogumił Kwiatkowski  zapytał, czy w takim układzie Rada może podejmować uchwały

dotyczące  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  „niekoniecznie”  zgodnego  ze

studium?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że na etapie podejmowania uchwały przystąpienia do

planu,  nie  wiemy,  czy  ten  plan,  będzie  niezgodny  ze  studium.  Powiedział,  że  w  uchwale  o

przystąpieniu, Rada podejmuje zakres obszaru, którym zajmie się w planach. W ramach analizy

przygotowania takiej uchwały, dokonuje się oceny ustaleń studium, co ono na dzień dzisiejszy na

tym obszarze pozwala i taka informacja jest dla radnych pomocna przy podejmowaniu decyzji, czy

plan podjąć, czy nie. Natomiast nie ma konieczności na samym początku procedury, decydowania

jak ten plan finalnie ma wyglądać, ma on być zgodny ze studium.       

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy Rada może na etapie wywołania?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że tak, Rada może podjąć uchwałę nad opracowaniem

planu, nawet jeżeli  w trakcie procedury opracowania planu, studium się zmieni.  Powiedział,  że

można w tym czasie dokonywać zmiany studium.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał o zmianę studium nr 11, przy ul. Kolejowej, gdzie powstaje

obiekt handlowy, czy jest to wydane na podstawie WZ-ki?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że tak, ponieważ nie ma tam planu.  

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy jest to zgodne z ustaleniami i obowiązującym studium?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że na podstawie warunków zabudowy, czyli studium w

tym momencie jest nieistotne.   
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Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  5  głosami  „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany Studium

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Września – część I.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany Studium

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Września – część I.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 8 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

2  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:

zmiany  Studium uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  Miasta  i  Gminy

Września – część I.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  4  głosami  „za”,  0

głosów „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i

Gminy Września – część I.

11) Tomasz Kuźniar, urbanista  omówił projekt uchwały w sprawie:  zmiany miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  pod  zabudowę  usługową  we  Wrześni  w  rejonie  ulic:

Słowackiego i Gen. Sikorskiego.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  5  głosami  „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  pod  zabudowę  usługową  we  Wrześni  w

rejonie ulic: Słowackiego i Gen. Sikorskiego.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:   zmiany

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  pod  zabudowę  usługową  we  Wrześni  w

rejonie ulic: Słowackiego i Gen. Sikorskiego.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 7 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

2  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:
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zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod zabudowę usługową we Wrześni

w rejonie ulic: Słowackiego i Gen. Sikorskiego.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  4  głosami  „za”,  0

głosów „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod zabudowę usługową

we Wrześni w rejonie ulic: Słowackiego i Gen. Sikorskiego.

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak poprosił Przewodniczącego Komisji

Rewizyjnej, radnego Macieja Szelągiewicza o przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej na

2023 rok, natomiast głosowanie odbędzie się na sesji Rady Miejskiej.

12) Maciej Szelągiewicz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił plan pracy Komisji

Rewizyjnej na 2023 rok.

Radny  Jarosław  Kowalewski  zapytał,  czy  można  dopisać  jeden  punkt  „analiza,  czy  kontrola

związana z budową Basenu Miejskiego”?

Maciej Szelągiewicz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odpowiedział, że o tym decyduje Rada

Miejska.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy ma napisać wniosek?

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak odpowiedział, że tak.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy teraz, czy na sesję?

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  odpowiedział,  że  na  sesję  Rady

Miejskiej.

Radny Damian Staniszewski  zwrócił się do  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, radnego

Macieja Szelągiewicza, aby to on przedłożył uchwałę, jako projektodawca, jako Przewodniczący

Komisji Rewizyjnej, żeby ta uchwała była zgodna z § 75 ust.  1 Statutu Gminy Września, czyli

wynikała  z  inicjatywy  uchwałodawczej  Komisji  Rewizyjnej,  ponieważ  tą  uchwałę  przedkłada
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Burmistrz Miasta i Gminy Września. Poprosił o poprawkę w tym aspekcie, żeby była zgodność ze

Statutem Gminy.

Maciej Szelągiewicz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odpowiedział, że Komisja Rewizyjna

na  ostatnim posiedzeniu,  wspólnie  podjęła  plan pracy i  został  on zatwierdzony.  Powiedział,  że

Komisja  Rewizyjna,  jest  organem  wykonawczym  rady  Gminy  i  jeżeli  radny  Kowalewski

złożył….. .

Radny Damian Staniszewski powiedział, że chodziło mu o to, jak jest w kolejnej uchwale, której

projektodawcą jest Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Wyjaśnił, że chodziło mu o to, aby uchwały

nie  przedstawiał  Burmistrz  Miasta  i  Gminy Września,  tylko  żeby całość,  była  podpisana  przez

Komisję Rewizyjną reprezentowaną przez Przewodniczącego Komisji.

Maciej Szelągiewicz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że źle zrozumiał.

14)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w

sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Radny  Kornel  Tomczak  zapytał,  jakich  wydatków  dotyczy  zadanie,  powiększone  o  kwotę

100.371,61 zł w dziale 600 rozdział 60016 drogi publiczne gminne?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września poinformowała Radnego, że w złożonej

autopoprawce do projektu  uchwały  w grupie  wydatków zostały  dokonane zmiany i  kwota  jest

większa.  Powiedziała,  że  ta  kwota  dotyczy  zimowego  utrzymania  dróg,  zarówno  na  terenie

miejskim i wiejskim.

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki powiększone o kwotę 84 tys zł w dziale 710 rozdział

71035 cmentarz?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy Września odpowiedziała,  że  kwota  44 tys  zł

dotyczy  zwiększenia  wydatków  z  wywozem  nieczystości  stałych,  natomiast  pozostała  kwota

dotyczy pozostałych usług, w tym również utrzymania czystości, poprzez odśnieżanie.

Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie budżetowe pomniejszone o kwotę 143 tys zł w dziale

900 rozdział 90003 oczyszczanie miast i wsi?
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Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  w  tym zadaniu

zostały ograniczone wydatki i środki, które pozostały niewykorzystane z prac zamiatarek ręcznego

sprzątania  chodników i  opróżniania  koszy.  Wyjaśniła,  że  środki  zostały przesunięte  na  wydatki

związane z utrzymaniem cmentarza i zimowym utrzymaniem dróg gminnych.

Radny  Kornel  Tomczak  zapytał  o  inwestycje  i  zakupy  inwestycyjne  powiększone  o  kwotę

762.362,59 zł wpisane w dziale 921 rozdział 92120 ochrona zabytków i opieka nad zabytkami, czy

kwota w całości dotyczy remontu basenu?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że tak, kwota w całości

dotyczy  remontu  basenu,  ponieważ  jest  to  cała  wartość  zadania  zgłoszonego  do  Ministerstwa

Kultury i ten fragment działalności  na basenie otrzymał dofinansowanie.

Radny Kornel Tomczak  zapytał o wydatki pomniejszone o kwotę 275.362,59 zł  w dziale 926

rozdział 92601 obiekty sportowe?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że właśnie te środki z

tego działu zostały przeniesione do rozdziału 92120 ochrona zabytków.                   

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany uchwały

w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok

2022.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwały

budżetowej na rok 2022.
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Pkt 4

Radny Jarosław Kowalewski zapytał Marka Przyjemskiego, kierownika Referatu Komunalnego,

czy jest możliwość przeregulowania lamp ulicznych na wylocie w kierunku Czerniejewa pod lasem,

jest  to rejon ul.  Jeziornej? Powiedział,  że zgłosili  się do niego mieszkańcy, którzy proszą żeby

wyłączyć co drugą latarnie, a nie co trzecią, ponieważ w niektórych momentach jest bardzo ciemno,

droga jest w kiepskim stanie, brak pobocza i jest niebezpiecznie.

Marek  Przyjemski,  kierownik Referatu Komunalnego odpowiedział,  że  zasadą  nie  było,  co

druga i trzecia, tylko w określonych miejscach. Powiedział, że przyjrzy się sprawie.       

Pkt 5

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak,

o godz. 16:29 zamknął wspólne posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 23 ponumerowane strony. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w biurze

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.
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                                                                                              Przewodniczący Komisji Edukacji
   

/-/Bogdan Nowak

Przewodnicząca Komisji Komunalno-Finansowej

/-/Dorota Szykowna

Przewodniczący Komisji Rozwoju Wsi
               

/-/Mirosław Zgoliński

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej

/-/Radosław Garbarek

Protokolant
/-/Anita Grabarek
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